

Biblical Reflection 10:  
(In Burmese)

ချစ်ရပါသော မိတ်ဆွေ၊လုပ်ဖော်ဆောင်ဖက်များနှင့် ကျောင်းသား/သူများခင်ဗျား

"သင်ဘာကိုစောင့်ဆိုင်းနေပါသလဲ"



လွန်ခဲ့သောနှစ်က လူမည်းအမျိုးသား ဂျော့ချ်ဖလွိုက်ကို သတ်ခဲ့သော လူဖြူရဲအရာရှိ ဒဲရက်ချော်ဗင် အားအပြစ်ရှိကြောင်းကို မင်နီယာပိုလစ်တရားရုံးက အင်္ဂါနေ့တွင်ချမှတ်လိုက်သည်။ လူမျိုးရေးခွဲခြားမှု၊ ရဲတို့၏မတရားနှိပ်စက်မှုကိုခံခဲ့ရသူတို့အဖို့ အဖိုးတန်သောနေ့တစ်နေ့ပင်ဖြစ်သည်။အချို့ကထိုသို့အဖြေမျိုး

ရမယ်ဟုမထင်။ အချို့က မျှော်လင့်ချက်မထားရဲကြပေ။ လူမည်းနှင့်အသားအရောင်ကွဲပြားသူများအဖို့ အမေရိကန်မြေပေါ်တွင် တရားမျှတမှုကို ရှည်ကြာစွာစောင့်ဆိုင်းခဲ့ကြရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း တရားမျှတခြင်းရှိလာရန်၊ ဘုရားသခင်အလုပ်လုပ်ရန် ဆယ်စုနှစ်များစွာစောင့်ဆိုင်းလာခဲ့ကြသည်။ ယခုဖြစ်ပျက်နေသည်များသည် အသစ်အဆန်းမဟုတ်... ယခင်ကတည်းကဖြစ်နေခဲ့သည် .. ယခုတွင်မူ ဤမတရားမှု၊ရက်စက်မှုတို့ကို လူသန်းပေါင်းများစွာတွေ့ကြုံလာရခြင်းသာဖြစ်သည်။ အချို့က ဒေါသထွက်စိတ်ပျက်နေပြီး ဘုရားမကူညီဘဲ စွန့်ပစ်နေသည်ဟု ခံစားနေကြသည်။ အချို့က စိတ်ပျက်လမ်းဆုံးနေကြသည်။ အချို့ကသည်းမခနိုင်တော့ဘဲ ပြန်လည်ခုခံနေကြပြီဖြစ်သည်။ လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၃၀၀၀ခန့်က ဆာလံဆရာသည်လည်း ရန်သူတို့ဖိစီးနှိပ်စက်မှုထဲမှ ဆုတောင်း သည်မှာ- "အကျွန်ုပ်ကိုကယ်ယူတော်မူပါဘုရား။ ရေသည်အကျွန်ုပ်အသက်ဝိညာဉ်တိုင်အောင်ရောက်ပါပြီ။ ခြေနင်းရာမရှိ။ နက်လှသောရွံ့ထဲမှာကျွန်ုပ်ပါပြီ။ လှိုင်းတံပိုးလွှမ်းမိုးရာနက်သောရေထဲသို့ရောက်ပါပြီ။ အော်ဟစ် ဤပင်ပန်းပါပြီ။ လည်ချောင်းခြောက်ပါပြီ။ အကျွန်ုပ်၏ဘုရားသခင်ကို အကျွန်ုပ်မျှော်ကြည့်၍မျက်စိပျက်ပါပြီ။ (ဆာလံကျမ်း၊ ၆၉:၁-၃) ဆာလံဆရာ ဆုတောင်းနေသည်မှာ ကြာညောင်းပြီဖြစ်ပြီး အဖြေမရသေးပေ။ သူဘာကြောင့် မျှော်လင့်ချက်ကို မစွန့်လွှတ်သေးသနည်း။ ဘုရားကိုမေ့ပစ်လိုက်ပြီး မိမိဖာသာမိမိ ဘာကြောင့် မဖြေရှင်းလုပ်ဆောင်ခဲ့သလဲ။ သူဘာကိုစောင့်မျှော်နေခဲ့လဲ။

ထိုဆာလံကျမ်း၌ပင် အဖြေပေးထားသည်မှာ- "အိုထာဝရဘုရား အကျွန်ုပ်မူကား မင်္ဂလာအချိန် ကာလ၌ ကိုယ်တော်ကိုဆုတောင်းပါ၏။ အိုဘုရားသခင်၊ ကရုဏာတော်ကြွယ်ဝသည်နှင့်အညီ၊ ကယ်တင် တော်မူခြင်းသစ္စာအတိုင်း၊ အကျွန်ုပ်စကားကိုနားထောင်တော်မူပါ။ အကျွန်ုပ်ကိုရှုံ့ထဲက ကယ်နှုတ်တော်မူပါ။ နှစ်စေတော်မမူပါနှင့်။ အကျွန်ုပ်ကိုမုန်းသောသူတို့လက်မှတ်၊ နက်သောရေထဲကင်းလွတ်ပါစေသော။... အိုထာဝရဘုရား ကျေးဇူးပြုချင်သော စေတနာတော်သည် ကောင်းမွန်သောကြောင့် အကျွန်ုပ်စကားကို နားထောင်တော်မူပါ။ စုံမက်တော်မူခြင်း၊ ကရုဏာများပြားသည်နှင့်အညီ အကျွန်ုပ်ကိုမျက်နှာပြုတော်မူပါ။ (ဆာလံကျမ်း ၆၉:၁၃-၁၄, ၁၆)

ဆာလံဆရာသည် ဘုရားသခင်၏ တရားမျှတခြင်း၊ မိမိလူမျိုးတော်အပေါ် သနားခြင်း၊ သစ္စာရှိခြင်းကို ယုံကြည်သောကြောင့် သူဆက်လက်စောင့်ဆိုင်းနေခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်သည် သနားခြင်းကရုဏာနှင့် ပြည့်စုံပြီး မိမိနာမတော်၌အော်ဟစ်ကူညီတောင်းခံသည်ကို နားထောင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆာလံဆရာယုံကြည် ထားသောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ဆုတောင်းသံကို ဘုရားသခင် "လက်ခံဖြေဆိုမည့်အချိန်" ကိုအကြွင်းမဲ့ယုံကြည် ထားခြင်းကြောင့်ဖြစ်သည်။

ဤဆာလံကိုရေးသားသော ရှင်ဘုရင်ဒါဝိတ်မှာ လက်တွေ့ကျသူ၊ စိတ်ဓာတ်ခိုင်မာသောခေါင်းဆောင်၊ စစ်သူရဲ၊ မိမိလူမျိုးထဲတွင် သူရဲကောင်းတစ်ယောက်ဖြစ်သည်။ သို့သော် သူဆက်လက်ဆုတောင်းနေခဲ့သည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်.. အချို့သောအချိန်များတွင် ဘုရားသခင်တစ်ပါးတည်းသာ ကျွန်ုပ်တို့ကို ကူညီနိုင် သောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့အစွမ်းအစဖြင့် အလုပ်များစွာပြီးမြောက်နိုင်သည်.. သို့သော် ဘုရားသခင် လှုပ်ရှားသည့်အခါတွင် စိတ်နှလုံးသားများပြောင်းလဲခြင်း၊ မတရားသူတို့၏အကြံအစည်များပျက်ပြားခြင်း၊ မဖြစ်နိုင်သောအရာများ ဖြစ်လာနိုင်ခြင်း၊ အမှားသည် အမှန်ဖြစ်လာခြင်း၊ တရားမျှတမှု ပြန်လည်ရှင်သန်နိုးထ လာခြင်းတို့ဖြစ်လာတော့သည်။

ထို့ကြောင့် ချစ်ဆွေတို့... မခြားမလပ်ဆက်လက်ဆုတောင်းကြရန် ကျွန်ုပ်တို့ကတောင်းလိုပါသည်။ မျှော်လင့် ခြင်းမပျက်သုန်းဘဲ ဆက်လက်စောင့်ဆိုင်းကြပါ။ ဘုရားသခင်၏ချစ်ခြင်း၊ သနားခြင်း၊ သစ္စာရှိခြင်း စသော ဂုဏ်ပုဒ်များကိုဆက်လက်ယုံကြည်ကိုးစားပါ။ ထိုသို့စောင့်ဆိုင်းနေစဉ်တွင် ဝိညာဉ်တော်ဦးဆောင်မှု၊ ဝိညာဉ်တော် ဖေးမမှုကိုခံယူပါ။ သူ၏နာမကို အော်ဟစ်တောင်းလျှောက်သူတို့အတွက် ဘုရားမည်သို့လုပ် ဆောင်ပေးမည်ကို ဆက်လက်စောင့်ဆိုင်းကြပါစို့။

"နိမ့်ချသောသူတို့သည် မြင်၍ဝမ်းမြောက်ကြလိမ့်မည်။ ဘုရားသခင်ကိုရှာသော သူတို့၏စိတ်နှလုံးသည် အားပြည့်လိမ့်မည်။ ထာဝရဘုရားသည် ဆင်းရဲသောသူတို့၏စကားကို နားထောင်တော်မူ၏။ အချုပ်ခံရသော မိမိလူတို့ကို မထီမဲ့မြင်ပြုတော်မမူတတ်။ (ဆာလံ ၆၉:၂၂-၂၃)

သင်တို့နှင့်အတူ နေ့စဉ်ဆုတောင်း၊ စောင့်ဆိုင်း၊ လုပ်ဆောင်နေပါသည်။

ခရစ်တော်၏မေတ္တာဖြင့်

Dr. Tim @ ဦးထင်ကျော်

ဘာသာပြန်- Saw Newton

Photo credit: Victor J. Blue for The New York Times